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SUNUCU: SGK’nın projelerinde yaptığı yenilikler biliniyor elbette ama bir kez daha üstünden 

geçmekte fayda var. Çünkü birazda gündemin yoğunluğuyla gölgede kalan bazı 

uygulamalarınızda var. Artık 53 TL ödeyerek tüm vatandaşlarımız 1 Nisan itibariyle GSS 

hizmetlerinden yararlanabiliyor. Bunun ayrıntıları neler? 

 

BAŞKAN: Malumunuz GSS Türkiye’de 2008’de uygulamaya geçilmişti 5510 sayılı kanunla. 

GSS’de bütün ya da belli standartlar vardı. Erişilebilirlik açısından bir sıkıntının olmaması 

gerekiyor. Kaliteli olması gerekiyor. Karmaşık olmaması gerekiyor. Basit olması gerekiyor ve 

vatandaşlar için ödenebilir durumda olması gerekiyor. Herkesin mali gücü oranında 

ödeyebilmesi gerekiyor ve kapsam önemli. Bütün vatandaşları kapsaması gerekiyor. 

Türkiye’de bizim sisteme baktığımız zaman sigortalı olarak çalışıyorsanız problem yok zaten 

sistemdesiniz. Emekliyseniz problem yok. Sigortalı ve emeklinin bakmakla yükümlü olduğu 

statüde iseniz yine problem yok. Geriye kimler kalıyor. Sigortalı değil, yani herhangi bir yerde 

çalışmıyor. Kamu görevlisi değil,  BAĞKUR’lu değil, kendi hesabına bir sigorta kaydı yok. 

Bakmakla yükümlü statüsünde de değil. Emeklide değil. Asıl gelir testi dediğimiz GSS 

dediğimiz bu vatandaşları ilgilendiriyor. Bizim yaklaşık 10 milyonu ilgilendiren vatandaşın 

sorunu.  

 

Şimdi GSS gibi kamu hizmetleri açısından zor, yürütülmesi hakikaten problemli sürekli elden 

gözden geçirilmesi gerekilen bir sistemi uyguluyorsunuz. Bunun sürekli geri bildirimlerini alıp 

masaya yatırmak gerekiyor. 2008’den bu yana yaşanan dar boğazlar,  problemler bunu sürekli 

programda dile getiriyorum.  Şöyle bir avantajımız oldu. Şu anki bakanımız eski sağlık bakanı. 

Bir taraftan hem sağlık, bir taraftan sigorta tarafını çok iyi bildiği için o masaya yatırıldı ve 

buradaki temel problemin karmaşık bir sistem olduğunu gördük. Sistemi ilk defa getirmiştik, 

uygulamada geri bildirimler aldığımızda, erişilebilirlik ve kapsamda problemler vardı. 

Vatandaşların bir kısmı ya bürokratik formalitelerin fazlalığından  ve erişilebilirlik probleminden 

veya sistemin çok net olmamasından dolayı GSS kapsamında idi. Ama ödeme yapmıyordu, 

tescili yoktu. GSS’den yararlanamıyordu. 1 Nisan’dan itibaren biz yeni sistem GSS şöyle bir 

şey diyoruz. Biraz önce dediğim gibi zaten çalışansa, emekli ise tamamı bu sistemin içerisinde. 

Hiçbir sigorta kaydım yok diyen vatandaşa şunu diyoruz. 53,33 TL öderseniz eğer hane reisi 

ise, ailenin tamamı otomatikman GSS kapsamına giriyor ve her türlü sağlık hizmetinden 



yararlanabilir. 53,33 TL ödeyemem diyenler varsa da, o zaman gelir testine gider ve Aile 

Sosyal Politikalar Bakanının ilgilendiği, bizim Sosyal Yardımlaşma Dayanışma Vakfından gelir 

testini yapar. Gerçekten ödeyebilecek durumda olmadığı tevsik edilirse Sosyal Devletin gereği 

olarak onların primlerini devlet üstlenmiş olur ve bu hizmetten yararlanır. Burada asıl olan 

daha önce var olan önce bir gelir testine git, birinci kademeye mi gidiyor, ikinci kademeye mi 

giriyor, üçüncüye mi giriyor. O kadar prim mi ödeyeceğim tartışmalarını ortadan kaldırıyoruz. 

Çok net bir şekilde dünyanın hiçbir ülkesinde ve ödenebilirlik açısından böyle bir GSS sistemi 

yok. 53,33 TL’ya T.C. vatandaşı herkes GSS sigortası kapsamına giriyor. Burada daha önce 

yeşil kart dediğimiz belli bir statüde yararlanan vatandaşlara şunu diyoruz. Daha önceki 

statüde yeşil kartlıysa sadece kamu hastanesinde sağlık hizmeti alabiliyorlardı. Üniversite 

hastanelere ancak sevkli gidiliyordu. Özel hastanelere gidemiyorlardı. 53,33 TL ödediğiniz 

takdirde üniversite hastanelerinde, özel hastanelerde, gerekirse yurt dışındaki bütün T.C. 

vatandaşlarının, Başbakanın, Cumhurbaşkanının, Bakanların sahip olduğu GSS tamamına aynı 

şekilde sahip oluyorlar. Bu çok önemli devrim niteliğinde bir uygulama.  

 

SUNUCU: Hem tepkiler nasıl hem de başvuru nasıl? Çünkü bu aynı zamanda prim 

yapılandırmalarını da sağlayan bir uygulama oldu. 

 

BAŞKAN: Vatandaşlardan çok iyi geri bildirim alıyoruz, başvurular başladı. Tabi bizim için 

şöyle; birikmiş bir borç yok. Daha doğrusu borç tahakkuku yapmışız vatandaşlar adına, yani 

tanıtımı yaptığımız müddetçe vatandaşlarımıza diyoruz ki sadece nüfus cüzdanınız ile birlikte 

sosyal güvenlik merkez müdürlüğüne müracaat ediyorsunuz, daha önce %12,5 üzerinden 

hesaplanan prim tamamen yeni sisteme göre %3 prim üzerinden hesaplanıyor. Borçlar 

yeniden yapılandırmaya tabi tutuluyor, gecikme zammı gecikme cezaları tamamen siliniyor, 

isterseniz bu borcu 12 ay şeklinde taksitlendirebiliyorsunuz. Çok ciddi bir memnuniyet var ve 

ilgi alaka üst düzeyde. Biz şöyle tahmin ediyoruz inşallah yılın ikinci yarısına doğru sistemdeki 

bütün vatandaşlarımız gelip bir şekilde bu borcunu sildirip yeniden yapılandırmaya tabi 

tutulacak. Biz o efektif alacağı bilançolarımızdan temizlemiş olacağız. Vatandaşın sırtındaki o 

borcun büyük bir kısmı elimine edilmiş olacak ve sağlık hizmet hizmetlerini almanın önündeki 

engelleri de kaldırmış olacak. Müracaatlara baktığımız zaman hakikaten beklentimizin çok çok 

üstünde bir müracaat var. Hem yeniden yapılanma hem sistemin içine dâhil olma anlamında 

iletişim çok önemli. Bunu çok iyi anlatmamız, ulaşmamız lazım. Halen belki duymayanlar 

olabilir. Özellikle ziyaretlerimizde bunu görüyoruz taşra ziyaretlerimizde. Onun için yerel 

medya çok önemli. 

 



SUNUCU: Tabi sadece medyayı kullanmıyorsunuz siz bizatihi de gidip bunu vatandaşa 

anlatıyor musunuz? O duyurma çalışması nasıl? 

 

BAŞKAN: Çalışma hayatında milli seferberliğin en önemli parametrelerinden biri işsizlikle 

mücadele. Teşvikleri anlatmak özellikle bizi ilgilendiren tarafıyla da genel sağlık sigortasını yeni 

sistemi anlatmak. Yani sahada bizzat vatandaşa anlattığımız da oluyor.  Bizzat kendimiz de 

sahaya inip anlatıyoruz ama yerel medya konvansiyonel medya çok önemli. Tahmin ediyorum 

yılın ikinci yarısına doğru hemen hemen sistemdeki bütün vatandaşlara ulaşmış olacağız. Tabi 

mektup gönderiyoruz kendilerine, SMS üzerinden ulaşmaya çalışıyoruz. Çok yoğun bir 

iletişimin içerisinde Sayın Bakanımızın talimatı doğrultusunda ki bize verdiği performans hedef 

odur. Genel sağlık sigortası kapsamına girmeyen ve sistemde borcu görünen bütün 

vatandaşlara mutlaka ulaşacaksınız şeklinde. 

 

SUNUCU: Bütün iletişim ağları da bu anlamda kullanılıyor. Elbette bizim ekranlarımızda bu 

anlamda çok önemli, bir kez daha teşekkür ediyoruz. Çünkü bu hakikaten hem borçların 

yapılandırılması hem sağlık hizmetlerinin tamamından da yararlanabilmek açısından sadece 

53 TL prim ödeyerek sağlık sistemine, sosyal güvenlik sistemine dâhil olmak çok önemli. 

Elbette SGK’nın diğer teşvikleriyle birlikte önemli de bir sorun da ortadan kalkmış oluyor, kayıt 

dışılığın önüne geçilmiş oluyor bu şekilde, bu da işin bir başka tarafı. Tabi şimdi çalışmayanlar, 

bu sistemin içine dâhil olmayanlar bu 53 TL’lık prim ödemesi ve borçların yeniden 

yapılandırılmasıyla onlar için güzel bir fırsat ortaya çıkmış oldu. Ama bir de çalışanlar ve 

emeklilikler var. Emeklilerde özellikle promosyonlar konusunda ne derler? Hala ödemelerini 

aldılar almaya devam ediyorlar ve buna ilişkin olarak son durumda neredeler? 

 

BAŞKAN: Malumunuz daha önceki programlarımızda tabi bunu biz üç aylık bir program 

şeklinde bankaların nakit dengesine bağlı olarak bir de T.C. kimlik numaralarına bağlı olarak 

emeklilerimiz arasında bir takvimlendirme yapılmıştı. Son gelinen nokta itibariyle 16-17 banka 

ve PTT ile bizim protokol problemimiz tamamen çözüldü. Hiçbir şarta tabi olmaksızın onun 

altını çiziyoruz. Sadece 3 yıl boyunca o bankadan emekli maaşlarını alma taahhüdü vermeleri 

karşılığında promosyon ödemeyi taahhüt eden 17 banka ile protokollerimiz imzalandı. Onların 

yönetim kurullarında da kabul edildi. Aynı şekilde PTT’mizde şuana kadar 8.998.916 emeklimiz 

taahhütlerini verdi. 8.322.139 emeklimize ödeme yapıldı. 3.2 milyar TL’lık bir ödeme yapıldı. 

Emeklilerin %75i promosyonlarını aldı. Nisan ve Mayıs sonu itibariyle de diğer % 25 tabi T.C. 

kimlik numaralarının son numaralarına göre sistemi ayarlamıştık. Yaklaşık 1.5 milyar TL 

promosyon ödemesi yapılarak 4.7 milyar bir promosyon ödemesini gerçekleştirmiş olacağız.  

Bugün itibariyle emeklilerin %75’i promosyonlarını aldı. Kalan %25te nisan ve mayıs ayları, 



mayıs sonu itibariyle tamamen bu işi bitirmiş olacağız. Zaten yılbaşında planlarken de böyle 

planlamıştık. Yani bizim takvimi göre aksama söz konusu değil. Bankalarla herhangi bir 

uyumsuzluk çıkmadı, reklamlarda görüyorsunuz bizim ilk başta tahmin ettiğimiz gibi burada 

bir rekabet oluşacaktı. Bankalardan emeklimize kim daha fazla veriyorsa emekli oraya gidecek. 

Ben gazete haberlerinde falan görüyorum bankalar arasında ciddi bir rekabet var ve bu 

rekabetten memnunum. Tabi emeklimizde buna göre tercihlerini kullanıyorlar. 

 

SUNUCU: Bankaların gösterdiği hesap açma zorunluluğu var mı? 

 

BAŞKAN: Hiçbir zorunluluk yok 17 banka ve PTT ile imzaladığımız ve onların yönetim 

kurulunun da onayladığı ve aramızda sözleşme niteliğinde olan protokole göre bankalar 

emeklilerimizden sadece şöyle bir taahhütte bulunacaklar üç yıl boyunca o bankadan emekli 

maaşlarını alma taahhüdü. Bunun dışında herhangi bir kredi kartı, kredili mevduat hesabı veya 

otomatik ödeme şartı asla ve asla söz konusu değil.  

 

SUNUCU: Sosyal Güvenlik Kurumu elbette tüm halkın tüm nüfusun sosyal güvenliğini ve 

sağlık hizmetlerini almasındaki o yolu yordamı hazırlayan kurumlardan birisi. Hastaların tedavi 

sonrası karşılaştığı bazı zorluklar vardı, bunlar için reform niteliğinde düzenlemeler yapıldı 

onlar neler onları tekrar soracağım. 

  

BAŞKAN: Özellikle tedavi sırasında ihtiyaç duyulan malzemeler oluyor. Bunlar bizim şahıs 

ödemeleri dediğimiz ödemelerle ilgili. 2016 yılında yaklaşık 724.000 kişiye şahıs ödemesi 

yaptık. Hastaneden çıkıyor sigortalımız ayakta tedavi için medikal malzeme ihtiyacı var. Bir 

problem vardı eski sistemden kalan, taburcu olduktan sonra hasta hastaneden rapor oluyordu 

reçetesini alıyordu solunum cihazı ihtiyacı var diyelim. Sosyal Güvenlik Kurumuna müracaat 

ediyordu Sosyal Güvenlik Kurumu envanterine bakılıyordu envanterde bu nitelikte bir solunum 

cihazı yok ise medikal satış ofisinden sigortalımız gidip o malzemeyi alıyordu. Faturaları SGK 

İl müdürlüğüne getiriyordu, oradan Ankara'ya gidiyordu fatura inceleniyordu yaklaşık 1-2 aylık 

bir gecikmeden sonra ancak vatandaşa ödeme yapılabiliyordu. Hastanın bu işi için bir yakını 

bir hafta boyunca bu işlerle uğraşıyordu. Sağlık Bakanlığı ile yaptığımız protokol yaptık. 

Buradaki en büyük avantajımız hem Sağlık Bakanlığı yapmış hem Çalışma Bakanlığı yapmış 

bir bakanımız olduğu için bu işe bir el atın dedi. Sağlık Bakanlığı ile yaptığımız protokolde 

karşılıklı ayakta tedavi esnasında bizim vatandaşımız hastaneden taburcu olduğu andan 

itibaren ayakta tedavide ihtiyaç duyduğu bütün tıbbi malzemeleri doğrudan anlaşmalı medikal 

merkezlerden aynı ilaçta olduğu gibi satın alacak. Medikal merkez faturayı SGK’ya gönderecek. 



Bu kapsamda 1169 satış medikal merkezi ile sözleşme imzaladık. Ayakta tedavi sırasında 

ihtiyaç duyduğu başta hasta bezi olmak üzere bütün tıbbi malzemelere ulaşımda artık vatandaş 

fatura işleriyle uğraşmıyorlar. Bu durumdaki 750 bine yakın vatandaşımız böylece bürokratik 

işlemlerle uğraşmayacak. Bu hakikaten devrim niteliğinde. 

 

Bu konu evde tedavide başta solunum cihazı olmak üzere hakikaten çok sıkıntı oluşturuyordu. 

Böylece 750 Bin vatandaşımızı aileleri ile birlikte düşündüğümüzde 3 milyon vatandaşı 

ilgilendiren sıkıntı ortadan kaldırılmış oldu. 

 

SUNUCU: Bu problemler ortadan kalktıkça elbette ortaya bir memnuniyet durumu çıkıyor ki 

bunu da TÜİK’in son yapmış olduğu memnuniyet araştırmasıyla da aslında ispatlamış oluyor 

SGK. En çok memnuniyeti artıran kurumlardan birisi. Bu tür projelerin bu reformlarında katkısı 

büyüktür galiba. Siz neler söylersiniz? 

 

BAŞKAN: Kamu yönetiminin görevi halka hizmet sunmaktır. Bürokrasinin bir başarı 

endeksinden bahsedilecekse burada tabi vatandaş memnuniyeti asıldır. Çünkü varlık nedeni 

o. TÜİK yaşam memnuniyet araştırması yapıyor, vatandaşlar hangi hizmetlerden ne kadar 

memnun. Özellikle burada kamu hizmetleri bizim için önemli 2016 yılında yine TÜİK’in sanırım 

Şubat ayında yayımlanmıştı. Yaptığı yaşam memnuniyet araştırması vatandaşlara kamu 

hizmetlerinden memnuniyete baktığımızda sosyal Güvenlik Kurumu 2016 yılında 9,2 puanlık 

bir artış kaydetti. Yüzde 67,9 şu anda 4. Sıradayız. Birinci sırada malumunuz ulaştırma, sağlık, 

emniyet asayiş ve dördüncü sırada biz Sosyal Güvenlik Kurumu olarak kamu hizmetleri 

açısından vatandaşın memnuniyetini karşılayan bir kurumuz. 67,9’luk bir memnuniyet 

oranımız var. Biz bunu yeterli görmüyoruz, inşallah 2017 yılında da 10 puanlık bir artışla bunu 

yüzde 80’lere çıkaracağız. 2016 bizim için zor bir yıl olmasına rağmen bir 9,2 puanlık bir 

memnuniyeti elde etmek mutluluk verici. Bunda katkısı olan bütün personele teşekkür 

ediyorum Allah razı olsun kendilerinden bu başarı onlarındır. 

 

Son olarak, yeni düzenlemede özellikle GSS çok emek verdimiz bir sistem. Dünyanın en 

kapsamlı, en erişilebilir, en düşük maliyetli genel sağlık sigortası uygulamaya koyuldu. 

Vatandaşlarımız lütfen ilgi duysunlar. Sadece bir nüfus cüzdanı ile birlikte sosyal güvenlik 

merkez müdürlüğümüzü ziyaret ederlerse bütün sorunları çözülür diye düşünüyoruz.  

 


